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Protokół  

z posiedzenia Komisji Edukacji Kultury i Sportu  

w dniu 20 czerwca 2011 

 

 

obecni 

 

1. Radny Andrzej Mentel  przewodniczący komisji   obecny 

2. Radna Irena Owczarz        obecna 

3. Radny Dominik Penar        obecny 

4. Radny Sylwester Iwanowski       obecny 

5. Radny Marian Kita         obecny 

6. Radna Ewa Fronczek        obecna 

 

w posiedzeniu uczestniczyli 

Z- ca Burmistrza Miasta Teresa Wąsowicz, Skarbnik Miasta Urszula Polak Wałek, dyr. MBP 
Ewa AmbroŜy, Z- ca Kierownika wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Michał Słomka, 
Wiesława Zalewska z Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej 
 

tematy posiedzenia 

 

1. Miejska Biblioteka Publiczna – zakres działalności, plany na przyszłość 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych 
3. Sprawy róŜne 

 
pkt. 1 

 
Temat omawia dyr. MBP Ewa AmbroŜy: Zadaniem biblioteki jest szeroko pojęta realizacja kultury  
czytelnictwa i wiedzy o regionie. Biblioteki publiczne w dzisiejszych czasach stoją przed bardzo 
duŜym problemem, wiadomo biblioteka ma zapewniać odbiorcom, czytelnikom rozrywkę dostęp  
do klasyków literatury nowości wydawniczych. Z drugiej strony kładzie się nacisk na zapewnienie 
dostępu do tych wszystkich nowych nowinek technicznych. Jakie są moŜliwości biblioteki Państwo  
wiecie, im większe mamy pieniądze tym więcej moŜemy przeznaczyć na działalność podstawową 
jak i inne działania. W materiale przedstawiłam najwaŜniejsze rzeczy, które wydarzyły się w 
zeszłym roku i tylko niektóre, które odbyły się w tym roku, bo dopiero upłynęło 5 miesięcy od 
początku roku. BudŜet w tym roku mamy mniejszy od poprzedniego więc środki jakie 
przeznaczamy na poszczególne działania są duŜo mniejsze. Nie tylko czekamy na budŜet, co nam  
gmina przekaŜe, ale środków poszukujemy w róŜnych źródłach. W ubiegłym roku dostaliśmy 5000 
zł z Ministerstwa Kultury na zakup nowości wydawniczych. Mimo róŜnych obiektywnych 
trudności biblioteka nasza plasuje się na dobrych pozycjach. Załoga jest dobrze wyszkolona 
wsłuchujemy się w potrzeby czytelników. 
  
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Radny Dominik Penar: Czy są podejmowane jakieś starania aby powiększać dostępność do 
baz pełnotekstowych, wydaje mi się, Ŝe jest to dobry kierunek. Musimy mieć świadomość 
tego, ze w tej chwili jedną dobrą droga jest inwestowanie w infrastrukturę informatyczną. 

Czy jest moŜliwość rezerwacji ksiąŜek online 



2. dyr. MBP Ewa AmbroŜy: KaŜdy dostęp do pełnej wersji tekstowej pisma jest płatny, 
rozeznam ten temat. W tym roku kaŜdy wydatek jest duŜym wydatkiem, ale będziemy 
szukać. Śląska Biblioteka Cyfrowa jest biblioteką w, której ksiąŜki, materiały są 
zeskanowane, z pełnym opisem bibliograficznym. KaŜda biblioteka swoje zbiory związane z 
Miastem publikuje. Tak moŜna wejść przez stronę Biblioteki Sląskiej, ale takŜe przez naszą 
stronę biblioteczną i tam jest przekierowanie na ich stronę. Nauczyciele i Czytelnicy wiedzą  

o tym konkursie. W naszym dzisiejszym społeczeństwie ilość czytelników , którzy korzystają z 
biblioteki dla rozrywki, na pewno nie jest mniejsza niŜ 50%. Musimy mieć moŜliwość wyboru 
między ksiąŜka elektroniczną a w postaci klasycznej. Jakakolwiek biblioteka składająca się tylko z 
jednego rodzaju mediów nie jest biblioteką pełno wymiarową. Na razie jeszcze takiej moŜliwości 
nie ma. Oczywiście przyjmujemy ksiąŜki 
od darczyńców, zawsze uprzedzamy darczyńców, Ŝe jeŜeli mamy juŜ tą pozycję, to moŜemy ją 
sprzedać za przysłowiowy grosik. Wyceniamy ksiąŜki na podstawie aktualnych cen jakie 
są w antykwariatach, allegro. JeŜeli jest taka wola właściciela Parafii to jak najbardziej 
ale nikt się do mnie nie zgłosił. Na dzień 1 stycznia 1995 roku była przeprowadzona denominacja 
wszystkich ksiąŜek i najmniejsza wartość ksiąŜki jaką mamy teraz wynosi 001gr. Zgodnie z 
regulaminem jaki mamy i z ustawą wypoŜyczanie ksiąŜek jest bezpłatne  
osoba zapisująca się do biblioteki podpisuje oświadczenie, Ŝe zapoznał się z regulaminem 
 i przyjmuje zasady obowiązujące. Staramy się przypominać o zwrocie w róŜny sposób 
upomnienie wysyłam dopiero po dwóch miesiącach, powinniśmy po miesiącu, ale moŜe ksiąŜka 
faktycznie komuś była potrzebna dłuŜej. Wysyłamy maile, sms-y, chodzimy po domach, nawet ze 
straŜą miejską. Dbamy o nasz księgozbiór. Skontaktuje się z Panią dyr. Świder. 

3. Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel: Jak to wygląda 
poszukiwanie takiej ksiąŜki, czy trzeba wejść na stronę Biblioteki Sląskiej. Pierwszy raz o tym 
słyszę a pytam dlatego, Ŝe jest konkurs wiedzy o Czeladzi. 

4. Radny Marian Kita: Czy ci, którzy nie oddają ksiąŜek i są upominani, czy te osoby robią to 
notorycznie, czy nie. JeŜeli tak to moŜe, warto załoŜyć jakiś rejestr takich osób i zaznaczać 
przy takiej osobie, Ŝe nie oddała ksiąŜki. Czy te ksiąŜki, które są wycofane, są 
przewartościowane w ciągu jakiegoś czasu, czy nie. MoŜna by te ksiąŜki przekazać do 
biblioteki parafialnej. Czy moŜna przekazać Państwu jakieś ksiąŜki. Polsko- Ukraińskie 
stowarzyszenie wspiera utworzenie biblioteki na Ukrainie, czy biblioteka, moŜe wspomóc tą 

inicjatywę. 
5. Radna Irena Owczarz: Szczególne podziękowanie dla biblioteki za działanie w czasie 

wakacji i ferii zimowych, proszę podziękować pracownikom. 
6. Radny Sylwester Iwanowski: Jestem pełen podziwu dla Państwa pracy. Mam taki pomysł  

czy bibliotek myślała nad jakimś konkursem na pisanie opowiadania. 
 
 

pkt. 2 

 
Oświata w mieście 
 
Temat omawia Z- ca Burmistrza Teresa Wasowicz 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel: Chciałem 
spytać o punkt 6.1 to nie jest uchwała rady tylko informacja. Skąd taka prognoza 
demograficzna, Ŝe będziemy mieli więcej uczniów skąd to wynika. Ilość urodzeń dzieci w 
Mieście jest stała. Czyli nauczyciele nie mają się co martwić. W, którym roku obowiązkowo  

wchodzą nam 6 latki do szkoły, w 2012- 2013 tak. Czy dzisiaj w 2011 roku moŜemy mówić ile 



będziemy mieć dzieci w 2016- 2017. Czy była robiona analiza , Ŝe zmniejszona liczba godzin moŜe 
być dla gminy nie korzystna, z punktu rozliczenia rocznego. 
Od 2012- 2013 będą do szkół czeladzkich chodziły wszystkie dzieci, a teraz mamy taką sytuację, Ŝe 
w 2011- 2012 mamy nie mamy tych 15%. czy subwencja jest liczona tak samo w szkołach 
podstawowych jak w gimnazjach.  

2. Z- ca Burmistrza Teresa Wasowicz: Na pewno nie dałam wszystkich materiałów bo nie 
jestem w stanie, próbowaliśmy dać materiał taki, który pomoŜe przy pomocy kalkulatora 

policzyć. Mamy jeszcze trochę dodatkowych materiałów jakbyście Państwo chcieli zobaczyć. To są 
dane z rejonów zapraszam po dokładne rozliczenia, to są dane z rejonu zamieszkania. Ten jeden 
rocznik, który nam przybywa w przyszłym roku będzie kumulowany na kaŜdym poziomie, 
kumuluje zwiększoną ilość. Jest to obliczone i sprawdzane. Tak zgadza się. Tak Pani Radna róŜnica 
jest tylko w tych dwóch oddziałach raz ilość poziomów, to co zacznie się w 2012- 2013 to idzie co 
raz wyŜej. Obliczenia dot. wielkości liczby dzieci wyjaśni Państwu Pani Wiesława Zalewska z 
Wydziału Edukacji. 
Wszystko wskazuje na to, Ŝe odejdzie się od tego rozliczenia rocznego i nie jesteśmy w stanie 
powiedzieć na dzień dzisiejszy, co będzie w przyszłym roku będzie, dostosowaliśmy 
nadgodziny do realiów. Nadgodziny wszystkie, które wynikają z ramowego planu zajęć 
w danej klasie, wszystkie są zachowane. Będą godziny doraźne, ale tego nie moŜemy na dzień 
dzisiejszy przewidzieć. W dwóch szkołach stworzyliśmy dodatkowo oddziały zerowe 
więc, część nauczycieli, którzy mieli nadgodziny są tam zatrudnieni. Tak samo się liczy subwencje. 
W tej chwili na wyrównanie dla pracowników administracji w szkołach po prostu nie ma. 

3. Radna Ewa Fronczek: RóŜnica jest tylko tych dwóch oddziałów w danym roku. 
4. Wiesława Zalewska z wydziału Edukacji i Polityki Społecznej: Tak zgadza się, wchodzi w 

Ŝycie nowe rozporządzenie o pomocy psychologiczno- pedagogicznej, wynika z niego, Ŝe 
powinna się zmniejszyć drugoroczność. Oddziały są uzaleŜnione od liczby dzieci w 
obwodzie. Czasami jest tak, Ŝe w obwodzie jest 80 dzieci a w innym obwodzie jest 105. 

5. Radny Marian Kita: jeŜeli się jest dyrektorem szkoły to się jest gospodarzem i się dba bez 
względu na wszystko. Dzisiaj jeŜeli nie będziemy prowadzić racjonalnej gospodarki 
finansowej w zakresie szkolnictwa to, wcześniej czy później braknie nam na wynagrodzenia 
dla nauczycieli, którzy w tych szkołach pracują. Trzeba to wszystko inaczej przeliczać. 

6. Radna Irena Owczarz: Kuchnia w przedszkolu nr 5 sięga lat 60. To jest dramat, jak moŜna  
funkcjonować w takiej kuchni. 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tego materiału. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Ogłaszam 5 minut przerwy.  
 
Wznawiam obrady po przerwie. 
 
Udzielenie Absolutorium Burmistrzowi 
Temat omawia Skarbnik Miasta Urszula Polak – Wałek: Był to trudny budŜet nie udało się nam 
uzyskać w pełni dochodów, braki wyniosły około czternaście milionów. Zadnia zaplanowane 
zostały zrobione te na, które mieliśmy kredyty, natomiast płatności ze środków unijnych nie zostały 
zapłacone. 



 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Zmiany w budŜecie na 2011 rok  
 
Temat omawia Skarbnik Miasta Urszula Polak – Wałek: Będzie wprowadzana autopoprawka 
zwiększamy nasz budŜet o 573 470 zł. Kwota ta będzie zwiększona o róŜnice dywidendy. 
Dywidendę mamy zapisaną czterysta siedemdziesiąt tysięcy natomiast kwota w uchwale, która 
została przedstawiona na komisji wynosi 473 523 zł. 
 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad Ŝłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami. 
 
Temat omawia Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej uchwały. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 
wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Czeladź  
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej uchwały. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel: Prosiłbym o 
zestawienie opłat w miastach ościennych. Czy była to uchwała konsultowana z Będzinem. 

Jaka jest ilość dzieci, które są w przedszkolu 5 godzin lub dłuŜej. 
2. Z- ca Kierownika wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Michał Słomka: Tak było to 

konsultowane. 
3. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Ta opłata dodatkowa, która jest wykonana na poziomie 

19% a jest to w złotówkach to świadczy o tym, Ŝe 19% dzieci zapisanych do przedszkoli  
korzysta z tych ponad pozawymiarowych godzin. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jet za przyjęciem tej uchwały z autopoprawką Pani Burmistrz „stawka stała 1,50 zł 



i opłata stała 150 zł” 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez gminę Czeladź publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej uchwały. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/107/2011 Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia 
28.04.2011 r w sprawie ustalenia opłaty za pobyt, maksymalnej opłaty za wyŜywienie dziecka oraz 
warunków zwolnienia od ponoszenia opłat w śłobku Miejskim w Czeladzi. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej uchwały. 
 
głosów za 6 
głosów przeciw 0 
głosów wstrzymujących się 0 
 
Dyskusja  
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Radny Dominik Penar: Chciałabym podyskutować na temat Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
150 osób tam jest zapisanych, a 109 odebrało dyplomy. Musimy się  zastanowić nad miejscem aby 
zmienić lokalizację. Miejscem takim mogło by być Muzeum Saturn lub Gimnazjum nr 3, pytanie 
jest takie, kto będzie organizatorem tej imprezy. 

2. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Jest to bardzo cenna inicjatywa. Jest trochę racji 
Komisji Rewizyjnej muszę się temu dokładnie przyjrzeć ale na pewno nie zaprzepaścimy 
tego. Nie w tym roku nie ma, ze względu na budŜet gminy. 

3. Radna Ewa Fronczek: Chciałam zapytać o festyny organizowane przez APN a drugi przez 
Zespół Szkół na Grodzieckiej. Jakie kwoty przeznaczono na nagrody ksiąŜkowe. 

4. Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel:  Czy w tym 
roku są zaplanowane nagrody dla szkół jak w ubiegłym roku.  

5. Radna Irena Owczarz: Na ostatniej komisji zwróciłam się z prośbą aby wszystkie kluby 
sportowe podały informacje dotyczącą zajęć, dostałam tą informację, ale nie ukrywam 

Ŝe nie satysfakcjonuje mnie ona. 
6. Radny Marian Kita: Klub sportowy ma zajmować się wyczynem sportowym Pni Radna. 

Dzieci z rodzin biedniejszy, które wyjeŜdŜały z klubem otrzymywały wsparcie z MOPS -u. 
 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu Radny Andrzej Mentel 



Zamykam posiedzenie komisji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołował            Przewodniczący  
Krystian Załęczny             Komisji Edukacji Kultury 
                    i Sportu 
              Andrzej Mentel 


